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Betreft: artikel 40 vragen over het aanpassen van het Dordts afvalinzamelingsbeleid 
 
Dordrecht, 31 juli 2020 
 
Geacht College, 
 
In een artikel van de Telegraaf op zondag 26 juli 2020 (*) stond dat steeds meer gemeenten 
stoppen met gescheiden afvalinzameling, aangezien het vaak efficiënter blijkt te zijn als 
plastic, blik en drinkverpakkingen (PMD-afval) gewoon via de reguliere vuilnisstroom worden 
aangeboden.  
 
Hoogleraar bestuur en economie Raymond Gradus (Vrije Universiteit) vindt het een goede 
zaak dat steeds meer gemeenten terugkomen van gescheiden afvalinzameling en hij is van 
mening dat het Nederlands afvalbeleid gemakkelijker en eenvoudiger moet worden. 
 
Nederland kent namelijk extreem ambitieuze milieudoelstellingen om de afvalberg en CO2-
uitstoot drastisch te verlagen en heeft daarom strenge inzamelingseisen: voor 2019 moest 
48% procent van alle kunststofverpakkingen worden hergebruikt, wat maar liefst twee zo 
hoog is als de norm van de bemoeizuchtige Europese Unie. 
 
Maar deze ‘groene scheidingswoede’ lijkt in de praktijk bar weinig op te leveren. Hoewel de 
PVV geen enkele nut en noodzaak ziet in welk beleid dan ook om de CO2-uitstoot terug te 
dringen, is het wel frappant dat hoogleraar Gradus becijferde dat de winst van zestig jaar 
plastic scheiden al bij een enkele vliegreis New York verloren gaat. 
 
Bovendien is het maar de vraag of al het ingezamelde plastic daadwerkelijk wordt 
hergebruikt, aangezien circa dertig procent (357 ton in 2018) wordt geëxporteerd, 
waaronder naar Azië.  
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Gradus refereert in het artikel namelijk naar een internationale studie in het tijdschrift 
Environment International waaruit blijkt dat ingezameld plastic naar Aziatische landen gaat, 
zoals Bangladesh en Vietnam, die zelfs een nog slechter afvalverwerkingssysteem hebben 
dan China, het land waar vroeger veel plastic afval naar werd geëxporteerd. De studie 
concludeert dan ook dat een nog grotere hoeveelheid plastic afval in het milieu en de 
oceanen terecht zal komen. 
 
Onderzoeker Maarten Bakker van de TU Delft geeft aan dat van hergebruikt plastic een deel 
bovendien na twee jaar alsnog in de verbrandingsoven belandt, aangezien er alleen 
producten worden gemaakt van laagwaardige kwaliteit, zoals kinderspeelgoed. 
 
Tevens stelt Bakker dat ieder jaar het gebruik van nieuw plastic toeneemt en hergebruik 
achterblijft. De markt voor gerecycled plastic kan volgens Bakker alleen groeien als 
bijvoorbeeld van een hoogwaardige tandenborstel een nieuwe kan worden gemaakt. 
 
Binnen de gemeente Dordrecht regelt HVC het ophalen van huishoudelijk en plastic afval, 
waarbij laatstgenoemde als grondstof wordt hergebruikt voor o.a. kinderspeelgoed. 
HVC haalt eens per twee weken PMD-afval op en bewoners kunnen dat aanbieden in 
speciale doorzichtige zakken die gratis bij het bedrijf kunnen worden besteld. 
 
Voor het ophalen betalen Dordtenaren elk jaar de afvalstoffenheffing via de gemeentelijke 
belastingen. Die is landelijk gezien de afgelopen jaren gedaald, maar Dordtenaren betalen 
meer dan het gemiddelde. Dat blijkt uit een artikel van het Algemeen Dagblad op 10 
december 2019, waarin tevens viel te lezen dat de gemeente Dordrecht achterblijft bij de 
doelstellingen van gescheiden afvalinzameling en jaarlijks circa 2 miljoen euro moet 
toeleggen op de afvalstoffenheffing. (**) 
 
In een bericht van het Algemeen Dagblad op 25 maart jongstleden (***) staat een oproep 
van de gemeente Dordrecht aan haar inwoners om afval te blijven scheiden, aangezien 
Dordtse huishoudens meer restafval produceren door de Coronacrisis. 
 
De PVV is van mening dat de bevindingen van de heren Bakker en Gradus zeer serieus 
moeten worden genomen, zodat de gemeente Dordrecht niet wordt verblind door ‘groene 
scheidingswoede’ dat zijn doel volledig voorbijschiet en resulteert in onnodige negatieve 
effecten voor onze inwoners en de gemeentelijke financiële huishouding.  
 
Ondergetekende wil dan ook graag de volgende vragen aan het College stellen: 
 
1) Deelt u de mening, kijkende naar de bevindingen van de heren Bakker en Gradus, dat 
gescheiden inzameling van PMD-afval vele haken en ogen bevat? Zo nee, waarom niet? 
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2) Mocht het antwoord op vraag 1 “Ja” zijn, bent u dan bereid het Dordts 
afvalinzamelingsbeleid onder een kritische vergrootglas te leggen en waar mogelijk te 
herzien? Zo ja, kunt u de Raad zo snel mogelijk een gedetailleerd voorstel doen toekomen & 
zo nee, waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
3) Kunt u in kaart brengen wat de effecten zijn voor de portemonnee van Dordtse 
huishoudens en de gemeentelijke financiële huishouding, als gescheiden inzameling van 
PMD-afval wordt afgebouwd of zelfs gestopt? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
D.T.J. van Leeuwen   
Fractievoorzitter PVV Dordrecht 
 
 
 
BRONNEN 
 
(*) https://www.telegraaf.nl/nieuws/2049900005/afval-scheiden-gaat-toch-op-de-schop  
 
(**) https://www.ad.nl/dordrecht/dordtenaren-scheiden-afval-te-weinig~a3891e2e/  
 
(***) https://www.ad.nl/dordrecht/coronacrisis-zorgt-voor-veel-meer-afval-maar-de-
verwerkers-kunnen-het-nog-goed-
aan~ac7699f0/?cb=723b20cb9be396eb3fef53298d054ded  
 
 
 
 
 
 
 
 


